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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA 
DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE 7 DE NOVEMBRE DE 2005 

Lloc de la reunió:  Bunyola, Sala d’Actes de la Casa Consistorial 
Data:  7 de novembre de 2005 
Hora de començament:  20:05 hores 
Hora d’acabament:  22:25 hores 
President:  Maria Cabot Payeras 
Membres presents:  Miquel Mateu Roig 

Cristina Munar Prats 
Francisco Sastre Vera 
Rubén de Enrique Llull 
Gabriel Batle Quetglas 
Pedro Martorell Pascual 
José Ibáñez Sánchez 
Pere Joan Sabater Gamundí 
Sebastià Mateu Balle 
Bartomeu Togores Solivellas 
Guillem Riera Colom 

Membres que han excusat 
la seva absència:  Miquel Negre Cabot 
Caràcter de la sessió:  Ordinari 
Convocatòria:  Primera 
Secretari:  Maria del Mar Gual Bigas 

1.  APROVACIÓ,  SI  S’ESCAU,  DE  LES  ACTES  DE  LA  SESSIÓ 
ORDINÀRIA  DE  5  DE  SETEMBRE  DE  2005    I  DE  LA  SESSIÓ 
EXTRAORDINÀRIA DE 22 D’AGOST DE 2005. 

Acta de la sessió ordinària de 5 de setembre de 2005. 

Es sotmet a votació  l’acta de la sessió ordinària de 5 de setembre de 2005,  i 
s’aprova per unanimitat. 

Acta de la sessió extraordinària de 22 d’agost de 2005 

El Sr. Mateu Roig demana que es modifiqui la pàgina 10 i allà on diu “aquells 
dotze veïnats” que no s’especifiqui el nombre de veïnats. 

Es sotmet a votació  l’acta de  la sessió extraordinària de 22 d’agost de 2005, 
amb la modificació anterior, i s’aprova per unanimitat. 

2.  PROPOSTA  DE  LA  COMISSIÓ  ESPECIAL  DE  COMPTES  SOBRE 
L’APROVACIÓ  DE  ORDENANÇA  FISCAL  REGULADORA  DE  LA 
TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI DE RECOLLIDA, DIPÒSIT, 
CUSTÒDIA I MANTENIMENT D’ANIMALS ABANDONATS.
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La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  de  la  proposta  de  la  Comissió  Especial  de 
Comptes que diu: 

“Primer.  Aprovar, amb caràcter provisional, i d’acord amb la documentació que s’adjunta, 
l’Ordenança Fiscal  reguladora de  la    taxa per  la prestació del  servei de  recollida, dipòsit, 
custòdia i manteniment d’animals abandonats. 

Segon.  Sotmetre  l'expedient  a  la  tramitació  i  la  publicitat  preceptiva,  mitjançant  la 
publicació d'anuncis en el tauler d'edictes de l'Ajuntament i en el BOCAIB, per un termini de 
30 dies hàbils. Durant aquest  termini, els  interessats conformement a  l'article 18 del RDL 
2/2004,  de  5  de  març,  podran  examinar  l'expedient  i  presentarhi  les  reclamacions  que 
tenguin per convenients. 

Tercer.  En  el  cas  que  no  s'hagin  presentat  reclamacions,  conformement  a  l'art.17.3  del 
RDL  2/2004,  de  5  de març,  els  acords  anteriors  es consideraran  aprovats  definitivament 
sense cap més tràmit. 

El  Sr.  Togores  explica  que  aquesta  taxa  és  la  continuació  del  procés  per  arreglar 
l’ordenança  reguladora  d’animals  de  companyia  que  s’aprovà  recentment  per  unanimitat. 
Explica que s’ha fet la taxa perquè, fins ara, quan l’Ajuntament tenia animals que s’havien 
recollit anaven a Son Reus  i aquest passava  la  factura a  l’Ajuntament per  la custòdia  i el 
manteniment  dels  animals. Donat  aquest  fet  i  per  a que  la  gent  sigui més  responsable  i 
respecti més als animals,  s’ha pensat que  les persones que vagin a  recollir  als animals, 
abans hauran de passar per l’Ajuntament per pagar la taxa i la multa oportuna. S’ha fet un 
estudi econòmic, donant les gràcies al personal de l’ajuntament i a la secretària, basantse 
amb els costs directes i indirectes, com són els cost de Son Reus i el conveni amb Natura 
Parc, a més dels costs de personal. En base en això, la quota tributària queda en 65€ per 
recollida, i en quant a dipòsit, custòdia i manteniment d’animals fins a 10 Kgs és 1€, de 10 a 
20  Kgs  és  1,5€  i  de  més  de  20  Kgs  són  2€.  Concretant,  el  cost  total  és  de  13.509€ 
desglossat en despeses indirectes de personal i els costs de Son Reus i Natura Parc. Els 
ingressos estimatius són 8.150€, per tant, no supera el cost,  i hi ha un desfase de 5.000€ 
entre els ingressos i  les despeses ja que és una taxa. D’altra banda, l’esterilització es farà 
de forma progressiva per minvar el nombre de colònies de moixos que té Bunyola. A més, 
hi haurà multes que aportaran ingressos que encara no es poden quantificar però suposen 
l’aplicació  de  l’ordenança  municipal  d’animals.  L’objectiu  és  que  la  gent  sigui  més 
responsable, ja que fins ara el cost el pagava l’ajuntament. 

La Sra. Munar demana com va quedar la definició d’animal abandonat a l’ordenança. 

El Sr. Togores contesta que el terme vagabund i abandonat són el mateix. 

La  Sra. Munar  argumenta  que  hi  ha  una  contradicció  amb  l’acta  que  s’acaba  d’aprovar 
perquè a l’acta el Sr. Togores diu que animal abandonat és aquell que no té amo conegut 
ni  està  registrat,  per  tant,  hi  ha  contradicció  entre  l’ordenança  municipal  aprovada  i 
l’ordenança fiscal. 

El Sr. Togores comenta que hi ha animals abandonats que no duen el xip però en pot haver 
que el duguin, com per exemple els cans. 

La Sra. Munar explica que la definició d’animal abandonat a l’ordenança municipal diu que 
no  està  registrat  i  hi  ha  d’haver  coherència.  I  demana  què  passa  si  no  van  a  cercar  els 
animals.
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El Sr. Togores contesta que si no el van a cercar  i no dur cap sistema de  localització es 
considera animal vagabund. Hi ha d’haver un període de conscienciació  i de reunions, es 
faran fulletons, on s’informarà als veïnats. Tot això és un procés que costarà molts d’anys. 

La Sra. Munar reitera la pregunta de què passa amb els animals que ningú va a cercar. 

El Sr. Togores comenta que es farà una prova i es mirarà si està malalt, en aquest cas, es 
sacrificaria. També es farà una prova analítica per sabre si tenen leucèmia, en aquest cas, 
també es sacrificaria, i si estan sans, es farà l’esterilització i es retornarà. 

La Sra. Munar demana què passa en el cas de que l’animal tingui una malaltia que no és 
mortal. 

El  Sr.  Togores  contesta  que  normalment  la  gent  que  vulgui  criar  un  animal  voldrà  que 
estigui sa. 

El Sr. Mateu Balle matisa que s’ha de distingir entre els cans i els moixos. 

El Sr. Togores explica que en els cans el que primer s’ha de mirar és si duen xip  i si no 
duen xip es durà al ca a Son Reus i es seguirà el seu procediment. 

El Sr. Sastre demana que es doni informació a l’Entitat Local Menor de Palmanyola de tot 
el que es fa en aquesta matèria i es reparteixi a totes les bústies. 

El Sr. Togores comenta que Prada fa molta feina. 

La Sra. Munar  demana  si  quan  el moix  té  una malaltia  que  no  és mortal,  se  li  dona  un 
tractament o se sacrifica. 

El Sr. Togores contesta que si ningú el va a cercar passa el mateix que amb els cans. 

La Sra. Munar  demana  si  es  curaria  al moix  que  tingués  una malaltia  no mortal  que  es 
pogués curar. 

El Sr. Togores contesta que només es retornen els animals sans. 

La Sra. Munar demana per què s’ha de sacrificar al moix si no té una malaltia greu. 

El  Sr.  Togores  contesta  que  no  poden  dedicarse  a  curar  els  moixos,  però  si  qualque 
persona els vol, se’ls pot endur. 

Es sotmet a votació l’aprovació de l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per la prestació 
del  servei  de  recollida,  dipòsit,  custòdia  i manteniment  d’animals  abandonats,  i  s’obté  el 
següent resultat: 

Vots a  favor: 7, de  la Sra. Batlessa  i dels Sr. Martorell  (EI), Srs. Negre  i Sabater  (PSIB 
PSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Batle i de la Sra. Munar (PP). 

Per tant, la proposta és informada favorablement.” 

El Sr. Togores explica que aquesta proposta és el  resultat de  fer  l’ordenança 
sobre animals de companyia, per poder regularho. Es volen aplicar les  taxes 
per  abandonament  d’animals,  per  a  que  la  gent  sigui  més  responsable  i  no 
perjudicar a l’Ajuntament amb uns costs que no li pertoquen. S’ha fet un estudi 
econòmic amb una aplicació de les despeses directes i  indirectes,  i amb unes 
taxes que aprovarem avui. Així el ciutadà que perdi un animal, abans d’anar a 
recollirlo a Son Reus, haurà de passar per l’Ajuntament de Bunyola per pagar
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les taxes i la multa que li pertoquin. Es tracta de que els ciutadans en general 
no paguin per uns ciutadans concrets. 

La  Sra.  Munar  comenta  que  el  PP  a  la  Comissió  Informativa  General  es  va 
abstenir  pendent  de  comprovar  la  terminologia d’animal  abandonat  ja  que  no 
coincideix  la definició en els articles 10 i 26 de  l’ordenança d’animals. A més, 
l’article 3.2 de l’ordenança fiscal diu que tindrà la consideració de substitut del 
contribuent  qualsevol  persona  que  vulgui  retirar  l’animal  en  nom  del  seu 
propietari  i demana perquè no hi pot anar una persona a pagar pel ca sense 
anar amb nom del propietari. 

El Sr. Togores explica que en aquest cas la persona haurà de pagar la taxa per 
les despeses de manteniment i no haurà de pagar la multa. 

Es  sotmet  a  votació  la  proposta  de  la  Comissió  Especial  de  Comptes  sobre 
l’aprovació  de  l’Ordenança  fiscal  reguladora  de  la  taxa  per  la  prestació  del 
servei  de  recollida,  dipòsit,  custòdia  i  manteniment  d’animals  abandonats,  i 
s’obté el següent resultat: 

Vots a  favor: 7, de  la Sra. Batlessa  i Srs.  Ibáñez    i Martorell  (EI), Sr. Sabater 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 

Per tant, la proposta és aprovada. 

3.  PROPOSTA  DE  LA  COMISSIÓ  INFORMATIVA  GENERAL  SOBRE 
L’APROVACIÓ  DEL  REGLAMENT  DEL  SERVEI  D’AJUDA  A 
DOMICILI. 

La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  de  la  proposta  de  la  Comissió  Informativa 
General que diu: 

REGLAMENT DEL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI 

MARC LEGISLATIU 

 La llei 7/1985, reguladora de les Bases de Règim Local estableix entre les competències 
dels municipis: la prestació dels serveis socials i de promoció i reinserció social (art. 25.2 k) 
i  l’obligació dels municipis amb  la població de més de 20.000 h. d’atorgar  la prestació de 
serveis socials (art. 26.1 c). 
 La llei 9/87 d’Acció Social, de la CAIB, a l’article 9.c especifica que la finalitat del servei 
és: prestar atencions de caràcter domèstic  i  psicològic  i  rehabilitador als  individus  i a  les 
seves famílies quan es troben en situació d’especial necessitat. 
 Decret 66/99 que estableix el reglament regulador dels serveis socials municipals. 
 Ordre de la Conselleria de Benestar Social per la que es regula el servei d’ajuda a domicili 
(BOIB nº126 de 14102000). 

DEFINICIÓ 

1.  El  servei d’ajuda a domicili (d’ara endavant anomenarem SAD) és un servei municipal 
i/o  d’entitats  locals,  de  caire  universalista,  i  es  configura  com  una  prestació  psicosocial 
bàsica del sistema públic de serveis socials.
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2.  El  servei  esmentat  constitueix  tot  un  conjunt  d’actuacions  dirigides  a  facilitar  el 
desenvolupament  o  manteniment  de  l’autonomia  personal,  prevenir  o  retardar  el 
deteriorament individual o social i promoure condicions favorables en les relacions familiars 
i  de convivència,  contribuint així a  la  integració  i  permanència de  les persones en el  seu 
entorn  habitual, mitjançant  l’adequada  intervenció  i  suport  de  tipus  personal,  psicosocial, 
domèstic, educatiu i assistencial. 
3.  Aquest servei es presta mitjançant personal especialitzat. No suplirà en cap moment la 
responsabilitat de la família. 

CONDICIONS D’ADMISSIÓ 

Podran sol∙licitar el SAD les persones i/o famílies que compleixin les següents condicions: 
  Estar empadronat al municipi, el cuidador o el cuidat. 
  Requerir alguna de les prestacions. 

En cap cas, es prestarà aquest servei fora del municipi de Bunyola. 

OBJECTIUS 

• Promoure una millor qualitat de vida de les persones del municipi. 
• Evitar  l’internament  a  centres  assistencials  de  les  persones  (ancians,  adults  o 
infants). 
• Prevenir situacions de crisi familiar que perjudiquin a alguns membres. 
• Proporcionar  elements  formatius  i  estructuradors  a  famílies  desorganitzades  o 
desestructurades 
• Proporcionar suport tècnic i assistencial a famílies en situació de crisi. 
• Elevar i estimular els nivells d’autonomia i independència de les persones. 
• Donar  suport  i  desenvolupar  les  capacitats  personals  per  a  la  integració  en  la 
convivència familiar i comunitària. 

PRESTACIONS 

El SAD ha d’oferir una atenció integral. Les seves actuacions bàsiques són: 

a)  Actuacions de caràcter domèstic. Són aquelles activitats i tasques quotidianes que es 
realitzen a la llar, dirigides al suport de l’autonomia personal. Entre d’altres, cal destacar les 
relacionades amb l’alimentació, la vestimenta i el manteniment i l’adequació de l’habitatge. 
b)  Actuacions de caràcter personal.  Són aquelles activitats i tasques que recauen sobre 
la pròpia persona beneficiària  i van dirigides a mantenir el seu benestar personal  i social. 
Entre d’altres, cal destacar: higiene personal, ajuda directa per vestirse i menjar, control de 
la medicació, suport per a la mobilitat i companyia dintre i fora del domicili. 
c)  Actuacions de caràcter educatiu.  Dirigides a fomentar hàbits de conducta i adquisició 
d’habilitats  bàsiques.  Entre  d’altres,  cal  destacar:  organització  econòmica  i  familiar, 
formació d’hàbits convivencials i competència parental. 
d)  Actuacions de caràcter integrador. Són aquelles dirigides a fomentar la participació de 
la persona usuària a la seva comunitat. 
e)  Actuacions de caràcter rehabilitador. Aquells conjunts d’actuacions de caràcter formatiu 
i  de  suport  psicosocial  dirigides  al  desenvolupament  de  les  capacitats  personals  i  a  la 
integració  de  la  persona  beneficiària  en  la  seva  unitat  convivencial  i  en  el  seu  context 
relacional i el suport emocional als seus cuidadors. 
f)  Actuacions  de  caràcter  tècnic.  Són  aquelles  activitats  d’adaptació  funcional  de  la  llar 
per  a  resoldre  situacions  concretes  i  específiques.  Tendran  la  consideració  d’ajudes 
tècniques específiques: 
  La teleassistència, la qual garanteix que, davant situacions d’emergència, el beneficiari 
mantingui  la comunicació permanent amb  l’exterior  i  es realitzi una  intervenció  immediata 
mitjançant la mobilització de recursos existents a la comunitat. 
  El menjar a domicili.
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DESTINATARIS 

Amb  caràcter  prioritari,  ho  seran  totes  aquelles  persones  majors  amb  dificultats 
d’autonomia  personal,  persones  amb  discapacitats  definitives  o  temporals  que  afectin  la 
seva  autonomia  personal,  i  famílies  o  nuclis  de  convivència  amb  situacions  relacionals 
conflictives,  famílies  desestructurades  o multiproblemàtiques  amb menors  en  situació  de 
risc  psicosocial.  Els  criteris  que  s’aplicaran  per  a  la  concessió  del  servei  seran  els 
següents: 
a)  Grau de discapacitat  física, psíquica o sensorial, amb valoració prèvia de  l’organisme 
competent. 
b)  Dificultats personals especials, amb valoració  tècnica prèvia de  la situació psicosocial 
de la persona. 
c)  Situació  familiar,  amb  valoració  prèvia  de  la  composició  de  la  família  i  del  grau 
d’implicació d’aquesta en la contribució a la solució de la problemàtica. 
d)  Situació social, amb valoració prèvia de la xarxa de suport social de l’usuari. 
e)  Característiques  de  l’habitatge,  prèvia  valoració  de  les  condicions  de  l’hàbitat  de 
l’usuari. 
f)  Situació econòmica i patrimonial de la persona. 

MODALITAT DE GESTIO 

El  procediment  mitjançant  el  qual  es  prestarà  el  SAD  serà  directament  per  part  de 
l’Ajuntament a través del seu personal propi. 

COMPOSICIÓ DEL SAD 

L’equip del SAD estarà format com a mínim per un/a Treballador/a Social i un Treballador/a 
Familiar. Així i tot, és recomanable comptar amb la figura d’un/a psicòleg/a. 

FUNCIONS DELS PROFESSIONALS. 

A)  Treballador/a Social: 

  Estudi i valoració de les necessitats i dels recursos de la comunitat. 
  La  informació, assessorament  i orientació a  la població vers  l’ajuda a domicili  i  forma 
d’accés al servei. 
  Els contactes i acords amb entitats i serveis del municipi susceptibles de captar, derivar 
o col∙laborar amb el servei, entitats i voluntaris, en especial amb la xarxa sanitària i escolar. 
  Recepció de la sol∙licitud, valoració inicial de la situació. 
  Valoració en el si de l’Equip del tipus de servei a donar i el personal més adequat a la 
situació de necessitat. 
  Coordinació de tots els professionals i voluntaris 
  Reunions de seguiment i supervisió amb els treballadors familiars i voluntaris. 
  Intervenció en els processos de Seguiment i Avaluació de cada cas i del servei, en el si 
de l’equip. 
  Coordinació  tècnica  amb  recursos  de  la  zona,  des  de  l’Equip  de  Serveis  Socials 
d’Atenció Primària. 
  Realització  d’estudis  i  anàlisi  de  la  demanda  que  afavoreixi  la  planificació  de  les 
necessitats. 
  Elaboració de propostes de formació interna i reciclatge de l’equip. 

B)  Treballador/a familiar: 

  Els  Treballadors/es  Familiars  (TF)  són  professionals  que  han  d’estar  formats 
adequadament  per  a  les  seves  funcions.  Han  de  participar  en  les  sessions  de  l’equip, 
coordinada  i  corresponsalment,  fent  un  treball  interdisciplinari  amb  la  resta  de 
professionals. 
  Correspon al TF l’execució del pla de treball acordat pel SAD en el context familiar.
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  Aquest podrà ser assistencial, preventiu, orientatiu, de suport o educatiu. 
  Les funcions dels TF seran les següents : 

a)  Funció d’assessorament de l’organització de la llar, que comprèn: 
1.  organització i manteniment de la llar. 
2.  higiene personal. 
3.  comprar, cuinar, etc. 

b)  Funció preventiva, que comprèn: 
1.  Control  del  règim  alimentari,  del  control  de  l’ús  del  medicament  degudament 
receptat, etc. 
2.  Incentivar el control de vacunacions d’infants. 
3.  Observar i comunicar el comportament psicològic dels membres de la família. 
4.  Educar  per  al  compliment  correcte  dels  tractaments mèdics  de  les malalties 
dels membres de la família. 
5.  Informar i donar suport per accedir als recursos comunitaris. 
6.  Detectar problemes d’integració educativa i d’integració social. 
7.  Específicament,  detecció  de  possibles  maltractaments  físics,  emocionals, 
negligència, o de situacions de clara incompetència parental amb menors i dels fills cap als 
pares. 

c)  Funció  d’orientació.  Aquesta  funció  comprèn  la  modificació  d’hàbits  de  neteja  i 
alimentació. 

d)  Organització i economia familiar. 
Entrenament d’habilitats de caràcter domèstic, personal i social. 
Implicar a la família en la col∙laboració en les tasques quotidianes i facilitarli la manera més 
senzilla de durles a terme en funció de la situació personal o familiar. 
Orientar a la família en la planificació de l’economia familiar. 
e)  Relacions convivencials: 
1.  Ajudar a la família a definir els rols paterns i l’assumpció de responsabilitats. 
2.  Ajudar la família a desenvolupar actituds positives i d’integració i col∙laboració a 
l’entorn social. 
3.  Facilitar la participació dels usuaris en els centres i serveis d’interès social. 
4.  Desenvolupar en la família actituds de col∙laboració mútua. 
5.  Estimular  els  pares  a  modificar  les  seves  respostes  cap  els  seus  fills,  de 
manera que això afavoreixi una més adequada resolució de conflictes entre pares i fills. 

f)  Dins l’equip: 
1.  Participar en el disseny del projecte individual. 
2.  Participar  en  el  disseny  de  les  tècniques  i  estratègies  de  motivació  de  les 
persones usuàries. 
3.  Participar en el  seguiment del  servei,  facilitant  informació sobre  l’evolució del 
cas. 

C)  Del Psicòleg/a: 

Les funcions del psicòleg seran les següents: 
a)  Col∙laborar en l’estudi i valoració de les necessitats i els recursos de la comunitat. 
b)  Orientar sobre les intervencions psicofamiliars. 
c)  Participar en el disseny en equip del projecte individual. 
d)  Col∙laborar en la supervisió de les intervencions i del servei en el si de l’equip. 
e)  Disseny de tècniques i estratègies de motivació als usuaris. 
f)  Diagnòstic de conflictes familiars i  investigació de competències familiars i personals  i 
col∙laborar en la valoració psicosocial de l’usuari i/o familiars. 
g)  Determinar variables associades a conflictes familiars. 
h)  Desenvolupar habilitats socials i recursos en el personal d’intervenció. 
i)  Modificar pautes familiars. 
j)  Participar en la formació de voluntaris i treballadors familiars en l’aplicació de criteris i 
tècniques bàsiques d’intervenció.
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k)  Col∙laborar en els processos de seguiment i avaluació de cada cas i del servei en el si 
de l’equip. 
l)  Col∙laborar en les tasques de sistematització de la informació. 
m)  Participar a les reunions de coordinació amb l’equip de SAD. 

TRAMITACIÓ DEL SERVEI 

A)  SOL∙LICITUD 

Les sol∙licituds de SAD es  faran al/la   Treballador/a Social  (TS), essent el procediment el 
següent: 
a)  Recepció de la demanda: que efectua el propi usuari, una altra persona que coneix la 
situació, o altres serveis. 
b)  Anàlisi  de  la  demanda:  es  realitza  una  valoració  de  la  demanda  i  un  estudi  dels 
elements  relatius  al  problema  de  necessitat  (grau  d’incapacitat  físicapsíquica  i  social, 
situació i composició familiar, aspectes socials). 
Es  realitzarà  una  visita  al  domicili  per  aconseguir  un  major  grau  de  coneixement  de  la 
situació. 
c)  Elaboració d’una proposta de Projecte d’Intervenció Individual, o la denegació del cas.. 
d)  Concretar amb l’usuari  i/o familiars el pla de feina a desenvolupar o per informar dels 
motius de la denegació dels servei. 
e)  El/la  TS,  abans  que  comenci  la  intervenció  del  servei,  posarà  en  coneixement  dels 
professionals el pla de feina i es concretaran els espais de regulació i supervisió. 
f)  Avaluació:  mesurarà  el  grau  de  consecució  dels  objectius  que  s’havien  proposat,  el 
grau  de  satisfacció  de  l’usuari  i  de  les  incidències  sorgides.  Serà  conjunta  de  l’equip  de 
SAD. 
g)  Si donat el cas el servei estigués saturat, s’aplicaran els barems de l’annex I. 

Procediment d’urgència. 
En  situacions  d’extrema  urgència  dictaminada  per  el/la  TS,  es  podrà  acordar  la 

prestació provisional i urgent del servei, informant el més aviat possible per tal de procedir 
a l’aprovació de la demanda. 

B)  DOCUMENTACIÓ A PRESENTAR 

  Fotocòpia DNI de l’usuari. 
  Targeta sanitària i informe del metge d’Atenció Primària. 
  Justificació d’ingressos i patrimoni de l’usuari i de la unitat familiar. 
  Certificat de minusvàlua expedit per l’òrgan corresponent, si escau. 
  Llibre de família. 
  Qualsevol  altre  que  l’equip  consideri  necessari  en  funció  de  les  característiques  del 
nucli de convivència. 

C)  BAIXES 

Les causes d’extinció de la prestació del SAD seran : 
  La resolució de la situació objecte de la prestació: compliment dels objectius fixats. 
  La defunció de l’usuari. 
  El canvi de municipi de residència. 
  L’incompliment dels acords de prestació. 
  La manca de col∙laboració de l’usuari i la família beneficiària. 
  La modificació de la situació que va determinar l’inici del servei. 
  L’ocultament o falsedat en les dades que s’havien tingut en compte per a la concessió 
del servei. 
  Altres causes de caràcter greu que impossibilitin la prestació del servei. 

Les baixes podran ser de dos tipus : 
 Temporals. 
 Definitives.
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VOLUNTARIAT 

1.  El voluntariat són aquelles persones que actuen de forma solidària, sense expectatives 
de remuneració econòmica. Donat el seu caràcter de relació interpersonal, de diversitat, de 
flexibilitat d’horari  i disponibilitat de  temps  lliure,  les tasques que podran desenvolupar els 
voluntaris seran  les que no precisin d’una altra periodicitat estricta (companyia, passeigs, 
lectura,…). 
2.  Sense  perjudici  de  l’ajuda  prestada  per  la  xarxa  de  solidaritat  primària  de  caràcter 
espontani,    la  intervenció del voluntari en el SAD sempre estarà organitzada des d’un pla 
de feina. 
3.  Serà d’aplicació als voluntaris que participin en la prestació del SAD allò que preveu la 
Llei 3/1998, de 18 de maig, reguladora del voluntariat de les Illes Balears. 

Es proposa al Ple de l’Ajuntament: 
Primer. Aprovar  inicialment el Reglament del Servei d’ajuda a domicili per al municipi de 
Bunyola. 
Segon. Sotmetre l’expedient a la publicitat preceptiva, mitjançant la publicació d'anuncis en 
el  tauler d'edictes de  l'Ajuntament  i  en el BOIB, per  un  termini de 30 dies hàbils. Durant 
aquest  termini, els  interessats conformement  l’establert a  l'article 49.b)   de  la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, podran examinar l'expedient i presentarhi les reclamacions i suggeriments que 
creguin oportuns. 
Tercer. En el cas que no s'hagin presentat reclamacions, conformement a l'art. 49.c)  de la 
Llei 7/1985, s’entendrà definitivament adoptat l’acord fins aleshores provisional. 

El  Sr. Togores  va  parlar  amb  qui  dirigeix  el  servei  de Serveis Socials  i  aquest  va  trobar 
necessari reglamentar el SAD, basantse en les lleis reguladores: Llei 7/85 de Règim Local, 
Llei 9/87 d’Acció Social de la CAIB, Decret 65/99 de Serveis Socials Municipals, i l’Ordre de 
la  Conselleria  de  Benestar  Social  de  l’any  2000  on  ja  es  regula  el  SAD.  Explica  que  el 
Servei d’Ajuda a Domicili forma part del programa que engloba els serveis socials de cada 
entitat  local.  Informa de què a dins  l’expedient hi ha un document que seria el  reglament 
que regula aquest servei i defineix les condicions d’admissió, els destinataris, els objectius, 
les  prestacions,  la  teleassistència,  la modalitat  de  gestió,  les  obligacions  i  els  deures  de 
cada  un  dels membres  dels  serveis  socials  de  l’equip  de  Bunyola  (treballadors  socials  i 
treballadores  familiars),  la  tramitació  del  servei  i  que,  com  a  novetat,  s’inclou  el  factor 
psicosocial  preventiu  i  de  suport.  Puntualitza  que  es  va  aprovar  la  contractació  d’una 
psicòloga  perquè  era  un  servei  que mancava  a Bunyola  i  el  reclamaven  tant  els  serveis 
mèdics com els socials. Diu que aquesta psicòloga ha començat enguany  i ha estat molt 
eficaç. Que actualment ja hi ha un retard de tres mesos en l’atenció, la qual cosa fa pensar 
que s’haurà d’augmentar aquest servei en un futur. I que en aquests moments, la psicòloga 
està donant un servei de quatre hores setmanals: dues a Bunyola  i dues a Palmanyola,  i 
aquest horari és un factor més a incloure en el reglament. Puntualitza que el reglament és 
el  resultat  d’un  consens  entre  els  tècnics  de  tots  els  serveis  socials  dels  pobles  de  la 
Mancomunitat de Tramuntana. Pensa que aquest reglament és correcte i complet, i vist que 
ha passat a informe del jurista, creu que és important que s’aprovi. 

La Sra. Munar demana qui són els beneficiaris, si només ho són els individus o també les 
famílies, i en quins casos. 

El  Sr.  Togores  respon  que  el  suport  mai  és  individual  sinó  integrador.  Explica  que  els 
problemes no apareixen de forma individual i que una de les funcions dels serveis socials 
és explicar a la família com ha de dur el tractament un dels seus membres. Afirma que la 
família ha de donar suport a la treballadora familiar i a l’inrevés.
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La Sra. Munar demana que s’expliqui el punt de les condicions d’admissió, ja que apareix 
com a requisit el compliment de dues condicions que semblen acumulatives. 

El Sr. Togores respon que les dues condicions són estar empadronat al municipi o tenir els 
familiars cuidadors empadronats. 

La Sra. Munar demana si podrien accedir al SAD els bunyolins que  tenguin una persona 
necessitada a un altre municipi. 

El  Sr.  Togores  respon  que  no.  Matisa  que  les  condicions  serien  tenir  els  familiars 
empadronats  en  aquest  municipi  i  que  el  membre  depenent  visqui  amb  ells  en  aquest 
municipi, encara que no estigui empadronat. Explica que no es pot donar assistència a un 
membre familiar fora de l’àmbit d’aquest municipi. 

La batlessa puntualitza que el familiar del malalt ha d’estar empadronat. 

El Sr. Togores entén que el demandant d’ajuda ha d’estar empadronat en el municipi i els 
familiars cuidadors poden no estar empadronats en el mateix municipi però l’han d’atendre 
dintre el nostre municipi, no en un altre  terme municipal. Explica que únicament es dóna 
servei en el terme de Bunyola. 

El Sr. Sabater diu que es tractaria de canviar la “o” de les condicions d’admissió per una “i”. 

La Sra. Batlessa diu que  tant  les persones  no capacitades com els  familiars han d’estar 
empadronats. I que els familiars empadronats són els que han de demanar l’ajuda, encara 
que el cuidador sigui un altre familiar que visqui en un altre municipi. 

El Sr. Togores pensa que no es pot obligar a una persona a empadronarse pel fet d’estar 
malalta. 

El Sr. Riera alerta de l’existència de persones empadronades a Bunyola que no hi viuen. 

El Sr. Togores diu que l’àmbit d’actuació és el Terme Municipal de Bunyola i que això ja ho 
aclareix tot. 

El Sr. Sabater diu que el servei en cap cas es podria donar  fora del Terme Municipal de 
Bunyola. 

La Sra. Batlessa opina que si es viu fora del Terme municipal de Bunyola, ja queda clar que 
el servei no es pot donar. 

El Sr. Togores recorda que el SAD és exclusivament d’àmbit local. Diu que es pot afegir al 
reglament que totes les actuacions es faran dins l’àmbit del terme de Bunyola, però que és 
una redundància en ésser un servei social propi de Bunyola. 

La  Sra. Munar  replica  que  segons  el  que  posa  el  reglament,  un  veïnat  de  Bunyola  pot 
requerir el servei per a un malalt que tengui a Palma. 

El  Sr.  Togores  emfatitza  que  un  servei  exclusiu  del  terme  de Bunyola  només  pot  donar 
servei a  la persona empadronada que necessita  ajuda a dins el mateix  terme municipal. 
Repeteix que si es vol que el reglament posi que no es donarà servei a fora del Terme de 
Bunyola, es pot posar. 

El Sr. Togores proposa que el punt de les condicions d’admissió al SAD podria quedar així: 
estar  empadronat  al  municipi  de  Bunyola,  requerir  algunes  prestacions,  i  en  cap  cas  es 
prestarà el servei fora del municipi de Bunyola. 

El Sr. Sabater opina que s’hauria d’especificar quines prestacions es requereixen.
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El  Sr.  Togores  està  d’acord  amb  l’opinió  del  Sr.  Sabater  i  modifica  les  condicions 
d’admissió d’aquesta manera: estar empadronat al municipi de Bunyola, requerir alguna de 
les prestacions, i en cap cas es prestarà el servei fora del municipi de Bunyola. 

El Sr. Riera diu que s’hauria d’afegir un nou criteri per a concedir el  servei,  i  és el de  la 
situació econòmica del demandant. 

El Sr. Sabater opina que no només s’hauria de requerir la situació econòmica sinó també la 
patrimonial. 

El Sr. Togores diu que es pot posar. 

La Sra. Munar pensa que la normativa s’ha de redactar després de fer un estudi com toca i 
no ara mitjançant “parxes”. 

El Sr. Sabater posaria textualment que es justifiquin les rendes i el patrimoni. 

El Sr. Riera diu que, en aquest cas, s’ha d’incloure la valoració econòmica. 

La Sra. Munar diu que s’hauria de modificar l’annex afegint el criteri econòmic. 

El Sr. Togores confirma que s’afegirà a l’annex que cal presentar un document de renda i 
patrimoni. 

El  Sr.  Sabater matisa  dient  que  en  cas  que  no  es  tengui  certificat  de  patrimoni,  llavors, 
s’haurà de presentar una declaració jurada del patrimoni. 

El Sr. Mateu Roig diu que dintre els criteris en cap moment hi ha un annex de barem. 

La Sra. Batlessa respon que l’annex només s’aplica quan el servei està saturat. 

El Sr. Togores comenta que el servei es dóna en base a les necessitats. I que en cas de 
tenir el servei saturat s’apliquen escales i és una qüestió de prioritats. 

El Sr. Batle demana si la demanda actualment està saturada. 

El  Sr.  Togores  respon  que  de  moment  el  servei  es  dóna  a  tothom  i  s’ha  augmentat  la 
plantilla en una persona més per a atendre el servei. Diu que fins ara s’ha pogut assumir el 
cost d’aquest servei. I que l’objectiu de l’equip de govern és donar aquest servei a tots els 
que ho precisin. 

El Sr. Batle demana si les persones que han tengut accés al servei fins ara, i que a partir 
d’ara no reuneixin els criteris del reglament, podran seguir gaudint d’aquest servei. 

La Sra. Batlessa respon que se’ls seguirà donant el servei perquè els criteris s’han fet en 
funció dels atesos fins ara. 

El Sr. Togores diu que aquest reglament s’havia d’haver fet quan es va començar a donar 
aquest servei especial. 

Sr. Mateu Roig demana si aquest reglament introdueix res nou respecte del servei que  ja 
s’està donant. Opina que fins ara el servei ha funcionat molt bé i que no s’ha introduït res 
nou respecte a la situació existent. 

El Sr. Togores respon que ara hi ha una psicòloga. 

El Sr. Mateu Roig diu que no figura enlloc. Remarca que fins ara el servei d’ajuda a domicili 
funcionava,  i  si  es  trobava  un  cas  particular  s’intentava  solucionar  de  la  millor  manera 
possible a fi d’adaptarlo al servei. Diu que fins ara ha anat bé perquè s’ha pogut atendre la 
demanda, i si en un moment donat ha hagut més demanda del que es podia oferir, llavors
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s’ha incrementat el servei posant més personal, però no hi ha hagut cap problema. Opina 
que  si  s’ha  de  regular,  s’ha  de  regular  bé. Comenta  que  si  no  es  té  reglamentat  es  pot 
plantejar la situació políticament de si es dóna o no, però si es té reglamentat per molt que 
políticament  es  vulgui  donar  i  per  molt  que  qui  ho  demana  en  tengui  necessitat,  si  el 
reglament no ho contempla no es podrà donar. Convida a ferho bé i a fer que el reglament 
no presenti cap laguna, perquè fins ara s’ha demostrat que en presenta, com per exemple 
amb  la  valoració  que  el  Sr.  Togores  ha  esmentat,  ja  que  el  document  no  fa  referència 
enlloc. 

El Sr. Togores diu que els criteris de la Seguretat Social són molt amples. 

El Sr. Mateu Roig respon que si no hi ha un reglament, llavors es pot discutir, plantejar el 
cas  i  posar  els  criteris  tan  amples  com es  vulguin,  però  si  hi  ha  un  reglament  establert, 
llavors  s’han  de  seguir  els  criteris  d’aquest  reglament,  que  no  contempla  totes  les 
situacions sinó que només contempla el que s’ha donat fins ara sense problemes. 

El Sr. Togores comenta que l’objectiu del reglament és que hi hagi una millor gestió social 
del  servei.  Que  han  estat  tècnics  capacitats  els  que  s’han  reunit  i  han  elaborat  aquest 
reglament. I que haver valorat el factor psicològic és important a l’hora de tenir en compte 
una situació conflictiva d’un usuari, i ha aportat una innovació en el servei. 

El Sr. Mateu Roig afirma que si es reglamenta ara quin ha d’ésser el tipus de personal, en 
un  futur  no  es  podrà  introduir  un  altre  tipus  de  personal  sanitari  perquè  no  estarà 
reglamentat.  Diu  que  si  s’ha  tengut  la  necessitat  de  posar  un  psicòleg,  s’ha  pogut  fer 
perquè  el  reglament  estava  obert,  però  que  si  ja  s’hagués  tengut  un  reglament  fet  no 
s’hagués  pogut  posar  el  psicòleg. Diu  que  no  hi  ha  ningú,  cap  llei  ni  cap  normativa  que 
obligui  a  tenir  un  reglament  del  SAD,  que  no  hi  ha  cap  necessitat  legal  de  ferho,  hi  ha 
moltes llacunes que poden fermar i donar més problemes dels que s’han tengut fins ara a 
l’hora de donar aquest servei. No veu cap necessitat d’aprovarlo. 

El Sr. Togores respon que aquest reglament en cap moment implica el tipus de personal. 

El Sr. Mateu Roig diu que sí defineix quin és el personal. 

El Sr. Togores respon que només es reglamenta com ha de  funcionar el personal  i no el 
tipus de personal. 

La Sra. Munar opina que quan es fa una normativa la finalitat és posar el que es vol posar i 
no  entrar  en  contradiccions.  A més,  pensa  que  hi  ha  defectes  com  la  no  existència  de 
l’IBAS, i diu que el certificat de minusvàlua no sempre s’ha de presentar, com per exemple, 
en  cas  de  menors  en  situació  de  risc  psicosocial.  Diu  que  la  regulació  no  està  ben 
estudiada. 

El  Sr.  Mateu  Roig  creu  que més  del  50%  de  persones  a  qui  es  dóna  el  SAD  no  tenen 
certificat  de minusvalidesa,  i  resulta  que  amb  aquest  reglament  si  no  tenen  certificat  de 
minusvalidesa no es donarà el servei. 

El Sr. Togores respon que està ben clar quina documentació s’ha de presentar. 

La Sra. Munar replica que el reglament està mal fet. 

El Sr. Sastre demana quins són els tècnics que han fet el reglament. 

El Sr. Togores respon que ha estat consensuat entre tots els tècnics d’àmbit social de tots 
els pobles de la Mancomunitat de Tramuntana. 

Es  sotmet  a  votació  l’aprovació  del  reglament  del  Servei  d’Ajuda  a  Domicili,  i  s’obté  el 
següent resultat:
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Vots  a  favor:  6,  de  la Sra.  Batlessa  i  del  Sr. Martorell  (EI),  Srs.  Sabater  i  Negre  (PSIB 
PSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSMEN) 
Vots en contra: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Batle i Sra. Munar (PP) 
Abstencions: 1, del Sr. Riera (UM) 

Per tant, la proposta és informada favorablement. 

El Sr. Togores explica que el Reglament neix com a necessitat dels tècnics de 
serveis socials dels municipis de la comarca de Tramuntana. La proposta dels 
tècnics es va estudiar i es va dur a Comissió Informativa on es va discutir i es 
varen plantejar una sèrie de dubtes. Es varen fer rectificacions i es va tornar a 
reunir amb Serveis Socials. Hi havia un dubte amb les condicions d’admissió i 
al final s’ha optar per la fórmula de que qualsevol persona del terme de Bunyola 
pugui  reclamar  el  servei,  per  tant,  el  Reglament  dirà  que  les  condicions  per 
poder  optar  al SAD són:  estar  empadronat al municipi,  afegint  “el  cuidador  o 
cuidat”,  requerir  alguna  de  les  prestacions  i en  cap  cas  es  prestarà  el  servei 
fora  del  municipi  de  Bunyola.  L’altre  canvi  que  es  va  fer  era  en  relació  als 
documents  a  presentar,  tenint  en  compte  el  patrimoni  de  la  persona.  També 
s’ha modificat el certificat de minusvàlua  ja que deia “de  l’IBAS” i s’ha canviat 
posant “de l’òrgan corresponent”. 

El  Sr.  Sabater  argumenta  que  ja  es  va  demanar  que  a  les  valoracions 
econòmiques no es  tingués únicament en compte els  ingressos sinó  també  la 
situació patrimonial, perquè amb la renda només es fa constar les rendes netes 
però hi ha famílies amb economies submergides, és una mera hipòtesis. El seu 
grup va fer aquesta al∙legació que creu que és totalment justa. 

La Sra. Munar comenta que està contenta que les seves aportacions es tenguin 
en compte.  I  li queda un dubte sobre el certificat de minusvàlua, en el cas de 
menors  en  situació  de  risc  psicosocial,  demana  si  aquest  certificat  és 
imprescindible. 

El Sr. Togores contesta que només si és necessari. 

La  Sra.  Munar  diu  que  pareix  que  és  un  requisit  preceptiu  i  que  es  crea 
confusió, pel que hauria de posar “si escau”. 

El Sr. Togores comenta que no és  freqüent que es doni atenció domiciliària a 
menors en situació de risc psicosocial. Molts de pics tenen una minusvàlua que 
provoca  una  dependència.  En  aquests  casos  de menors,  si  és  problema  de 
drogues ha d’anar a un centre disciplinari. 

La Sra. Munar demana si el document de minusvàlua és imprescindible. 

El Sr. Togores respon que no és imprescindible, però el SAD s’aplica quan hi 
ha problemes de dependència. 

La Sra. Munar reitera que hi ha una contradicció entre les persones beneficiaris 
i els documents preceptius. 

La Sra. Batlessa diu que s’afegirà “si escau” al certificat de minusvàlua.
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Es sotmet a votació la proposta del Reglament del Servei d’Ajuda a Domicili  i 
s’aprova per unanimitat. 

4.  PROPOSTA  DE  LA  COMISSIÓ  INFORMATIVA  GENERAL  SOBRE 
L’APROVACIÓ  DE  LA  REVISIÓ  DEL  PADRÓ  MUNICIPAL 
D’HABITANTS. 

La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  de  la  proposta  de  la  Comissió  Informativa 
General que diu: 

“Atès l’establert als articles 81 i següents del RD 1690/1986, d’11 de juliol, pel que s’aprova 
el Reglament de Població i Demarcació Territorial de les Entitats Locals. 

Atès el certificat expedit pel Delegat provincial de l’INE de data 9 de setembre de 2005, on 
s’indica que  la xifra de població referida al 01/01/04 del municipi de Bunyola és de 5.291 
habitants. 

Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Bunyola l’adopció del següent acord: 

1. Aprovar la revisió del Padró Municipal d’Habitants a data 1 de gener de 2004 amb una 
població de dret de 5.291 habitants. 

2. Comunicar aquest acord a l’Institut Nacional d’Estadística.” 

La Sra. Batlessa explica que li sembla que la darrera revisió aprovada és la de l’any 2002. 
Comenta que la revisió que hi ha a dins l’expedient i a hores d’ara està vigent tant per l’INE 
com per  la Demarcació Territorial, és  la de dia 1 de gener de 2004, que emmarca 5.291 
habitants,  és  a  dir,  una  seixantena  més  que  a  l’any  2002.  Opina  que  a  dins  el  primer 
quatrimestre  del  2006,  es  podria  aprovar  la  nova  revisió  en  cas  de  què  aquesta  hagués 
arribat. 

Es sotmet a votació  l’aprovació de  la  revisió del padró municipal d’habitants a data 1  de 
gener de 2004, i s’aprova per unanimitat. 

La Sra. Batlessa explica que es fa necessària la revisió del padró municipal i a 
l’expedient consten les xifres oficials de 5.291 habitants, que és la d’1 de gener 
de 2004. 

Es  sotmet  a  votació  la  proposta  d’aprovar  la  revisió  del  padró  municipal 
d’habitants i s’aprova per unanimitat. 

5.  PROPOSTA  DE  LA  COMISSIÓ  INFORMATIVA  GENERAL  SOBRE 
L’APROVACIÓ DE L’INCREMENT DE JORNADA DE L’ARQUITECTE 
MUNICIPAL. 

La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  de  la  proposta  de  la  Comissió  Informativa 
General que diu: 

“Atès que l’article 22.2 i) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim 
Local, estableix que correspon al Ple l’aprovació de la plantilla de personal i de la relació de 
llocs  de  treball,  la  fixació  de  la  quantia  de  les  retribucions  complementàries  fixes  i 
periòdiques dels funcionaris i el nombre i règim del personal eventual. 

Vist el Decret de Batlia número 36/2004, de 4 de novembre de 2004, relatiu al nomenament 
del  Sr.  Mateu  Carrió  Muntaner  com  a  personal  eventual  ocupant  el  càrrec  d’Arquitecte 
Municipal. I atesa la necessitat del servei.
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Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Bunyola l’adopció del següent acord: 

1. Ampliar la jornada laboral de l’Arquitecte Municipal Sr. Mateu Carrió Muntaner, passant 
aquesta a ser tots els dimarts i els dijous de les 9:00 a les 15:00 hores i de les 16:00 a les 
20:00 hores, tenint una retribució bruta mensual total de 2.450,00 €. 

2. Notificar el present acord a l’interessat pel seu coneixement i efectes corresponents; i a 
Enric Oltra Associats SL per tal que aquesta retribució sigui abonada a partir de la nòmina 
del mes de novembre de 2005.” 

La Sra.  Batlessa  explica  que  la  necessitat  d’augmentar  la  jornada  laboral  de  l’Arquitecte 
Municipal  ve  donada  pel  gran  nombre  de  llicències  que  hi  ha  actualment. Diu  que  ja  es 
preveia aquest augment i que, per això, ja es va contemplar als pressuposts, però fins que 
l’Arquitecte no ha pogut deixar els compromisos que  tenia amb altres ajuntaments, no ha 
pogut venir la jornada sencera dels dimarts. Explica que fins ara venia la  jornada sencera 
dels dijous,  i els dimarts venia una vegada cada dia 15 dies tot el dia, i una vegada cada 
15 dies només el matí; però ara ja pot venir tot els dimarts i tot els dijous. També justifiquen 
l’augment  de  la  jornada  totes  les  llicències  de  Sa  Font  Seca  que  han  fet  incrementar 
considerablement el número de sol∙licituds. Puntualitza que com a Arquitecte Municipal farà 
llicències d’obres i d’activitat els dimarts i els dijous, i a fora d’aquest horari farà les NNSS i 
les obres municipals que se li encarreguin. 

El Sr. Sabater  comenta que en els pressuposts de  l’any 2004 hi havia un  tècnic de grau 
mitjà d’urbanisme i un tècnic superior. I que a l’any 2005, donades les circumstàncies, s’ha 
contemplat pressupostàriament l’augment de la jornada del tècnic de grau superior. 

La Sra. Munar demana si aquest augment de jornada està en proporció a allò que estava 
guanyant. 

El Sr. Sabater i la Sra. Batlessa responen que sí. 

Es  sotmet  a  votació  l’aprovació  de  l’increment  de  jornada  de  l’Arquitecte  Municipal,  i 
s’aprova per unanimitat. 

La  Sra.  Batlessa  explica  que,  des  de  que  l’arquitecte  nou  va  entrar  se  li  va 
demanar un increment de jornada. Això ja era un tema que es duia arrossegant 
des  de  principis  de  2004  perquè  les  hores  de  l’arquitecte  municipal  no  eren 
suficients per resoldre els expedients. L’arquitecte actual ha pogut donar aquest 
temps i es dur l’increment d’un horabaixa sencer. 

El Sr. Sabater comenta que aquest increment està contemplat als pressuposts 
de l’any 2005 i no és una modificació de crèdit. 

Es sotmet a votació la proposta d’aprovar l’increment de jornada de l’arquitecte 
municipal i s’aprova per unanimitat. 

6.  DONAR  COMPTE  DELS  DECRETS  DE  BATLIA  NÚMS.  34/2005  AL 
42/2005, AMBDÓS INCLOSOS. 

La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  dels  Decrets  de  Batlia  núms.  34/2005  al 
42/2005, ambdós inclosos, còpia dels quals ha estat tramesa juntament amb la 
convocatòria de la present sessió. 

7.  MOCIONS.
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A.  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MALLORQUINA 

“GUILLEM  RIERA  COLOM,  regidor  i  portaveu  del  GRUP MUNICIPAL  UNIÓ 
MALLORQUINA, d’acord amb les atribucions que li atorga la normativa vigent, 
presenta la següent moció per a la seva discussió  i aprovació al proper plenari 
ordinari d’aquest ajuntament de Bunyola. 

EXPOSA: Que s’està executant el projecte de construcció de la  línia de metro 
“PALMAUIB”. Aquest preveu entre d’altres la creació d’una estació a l’altura de 
Son Sardina, just devora  la carretera de Sóller i aferrada a l’actual estació del 
tren de Sóller. 
Atès que moltes de les persones residents a Bunyola tenim que baixar a Ciutat 
per una cosa o  l’altre,   bé per a treballar, bé per a  realitzar gestions, anar de 
compres, oci, consultes mèdiques, etc,  Creem que seria prou interessant poder 
aprofitat aquesta infraestructura. 

Al projecte esmentat i dintre de la Fase III, se té prevista que aquesta estació 
compti  amb un aparcament per a 73 vehicles. Nosaltres pensam que aquesta 
capacitat està pensada pels veïns i veïnes de Son Sardina, quan molta població 
resident del municipi de Bunyola i també  de Sóller estaria encantada de poder 
deixar el cotxe a l’estació i anar fins al centre de Ciutat amb el metro. 

En aquest sentit les avantatges són clares. Podrien evitar entrar dintre de ciutat 
amb  el  cotxe.  Descongestionam  l’entrada  a  l’altura  de  la  rodona  del  Polígon. 
Reduim el  temps per arribar al centre de Palma. No tenim que preocuparnos 
de  parking  i  de  ORA.  Reduïm  l’ús  del  cotxe,  utilitzam  transport  públic  i 
segurament millorarem en qualitat de vida, física i mentalment. 

Creem per  tant que  l’ajuntament de Bunyola,  i millor  si  ho  fem conjuntament 
amb  el  de  Sóller,  hauria  de  fer  arribar  aquestes  propostes  a  la  Conselleria 
d’Obres Públiques, Habitatge i Transport per tal de poder estudiar la possibilitat 
d’una  ampliació  de  la  capacitat  d’aparcaments  respecte  dels  prevists,  qüestió 
aquesta  que  sembla  poc  onerosa  des  d’un  punt  de  vista  econòmic.    A  canvi 
quasi 18.000 hab. de Bunyola i Sóller que per una cosa o l’altre han de baixar a 
ciutat  per  la  carretera  de  Sóller  podrien  tenir  una  estupenda  alternativa  de 
transport públic. 

En  conseqüència  i  atès  que  el  projecte  està  adjudicat  i  en  fase  d’execució 
consideram urgent la següent moció: 

El  Plenari  de  l’Ajuntament    demana  a  la  Conselleria  d’Obres  Públiques, 
Habitatge  i Transports de Govern de  les Illes Balears que s’estudiï  la viabilitat 
de poder donar servei d’aparcament en  l’estació de Son Sardina  als possibles 
usuaris  i  usuàries  del  Municipi  de  Bunyola  que  vulguin  utilitzar  el  transport 
públic.“



17 

La  Sra.  Batlessa  explica  que  aquesta  moció  no  fou  debatuda  a  la  Comissió 
Informativa i, per tant, primer s’ha de votar la seva inclusió. 

Es  sotmet  a  votació  la  inclusió  de  la  moció  presentada  pel  Grup  Municipal 
d’Unió  Mallorquina  sobre  la  demanda  de  servei  d’aparcament  a  l’estació  de 
Metro de Son Sardina, i s’aprova per unanimitat. 

El Sr. Riera explica que  li  sap greu presentar  la moció ara  i no en el període 
d’al∙legacions del projecte, ja que al seu grup no se li va ocórrer. Comenta que 
a  l’altura de Son Sardina de  la carretera  ja hi ha embós  i que aniria bé poder 
aparcar en aquesta zona i agafar el Metro per anar al centre de la Ciutat. Pensa 
que  l’avantatge  és  clara  inclús  pel  propi Metro  perquè  si  té més  clients  serà 
més  rentable. Creu que s’ha de plantejar a  la Conselleria aquesta actuació,  i 
amb  pocs  doblers  i  esforços,  s’aconseguiria  una  millora  pels  que  s’han  de 
desplaçar a Palma. És un model que està extès a les grans ciutats amb àrees 
metropolitanes  i  creu  que  és  un model  que  s’ha  de  plantejar  dins  el  Pla  de 
transport públic. A la memòria tècnica del projecte hi ha un aparcament amb 73 
places, que seria per la població de Son Sardina però insuficient pels ciutadans 
de Bunyola i Sóller. 

El Sr. Mateu Roig comenta que  li pareix bé que  la moció  l’hagi presentada el 
grup d’Unió Mallorquina. Diu que poden estar d’enhorabona per poder comptar 
amb una línia de Metro que el Govern Balear està fent i que fa un parell d’anys 
era impensable. La finalitat és arreglar els problemes de la Universitat però es 
beneficiaran tots els usuaris i tots els veïnats del municipi de Bunyola. Malgrat 
això  vol  fer  una  sèrie  de  puntualitzacions,  ja  que  aquesta  línia  de  Metro  no 
només està pensada pels veïns de Son Sardina, sinó per tota la població, i els 
veïnats  de  Bunyola  i  Sóller  podran  fer  ús  de  l’aparcament,  ja  que  serà  d’ús 
públic i no es restringirà l’accés. Creu que és un poc exagerat que els 18.000 
habitants empadronats a Bunyola i Sóller siguin usuaris del Metro. En quant a 
la moció,  el  servei  d’aparcament  es  donarà  als  usuaris  independentment  del 
lloc de residència i s’ha fet una previsió de 73 vehicles inicials en funció de la 
demanda que hi hagi però amb  l’expropiació s’han prevists  terrenys suficients 
per poder ampliar,  si és necessari. Així  i  tot, el  seu grup està d’acord amb  la 
moció. 

El  Sr.  Mateu  Balle  argumenta  que  també  s’alegren  perquè  creu  que  serà 
positiu,  però  s’ha  de  preveure  que  molta  de  gent  d’altres  bandes  s’aprofitin 
d’aquest servei mitjançant  l’ampliació de  l’aparcament. No està de més donar 
suport  a  aquesta  moció  ja  que  és  sens  dubte  una  millora  pels  habitants 
d’aquest municipi  i no entren a discutir  si  les  infrastructures que  fa el Govern 
Balear són bones o dolentes. 

El Sr. Ibàñez diu que el seu grup s’adhereix a la proposta d’Unió Mallorquina i 
vol  fer  un  suggeriment  de  demanar  que,  per  tres  quilòmetres,  s’ampliï  el 
recorregut del Metro a Palmanyola i Sa Font Seca en un futur. 

El Sr. Sabater manifesta que també està d’acord amb aquesta moció i diu que 
al seu programa electoral duia una temàtica similar, és a dir, una línia fèrria que 
enllacés  PalmaPalmanyolaUniversitat,  que  es  va  plantejar  a  la  Direcció
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General de Transports i defensar per determinats sindicats. El seu grup sempre 
ha estat d’acord amb aquest tipus de proposta i mai posaran impediment a una 
millora de les comunicacions a l’illa de Mallorca i menys en lo que respecte al 
municipi de Bunyola, independentment de l’impacte visual que aquest projecte 
representarà.  El  seu  grup  està  totalment  d’acord  a  que  es  facilitin  les 
comunicacions allà on s’han de facilitar i recolza totalment el que acaba de dir 
el  grup  d’Entesa  d’Independents  i  seria  bo  que  es  prolongués  la  línia  de 
ferrocarril per anar  fins al  final,  i així evitar una major  intensitat de  trànsit a la 
carretera. Recolzarien el projecte perquè passaria per Palmanyola, pel Parc de 
Tecnologies Ambientals, per Son Reus i pel Polígon de Ses Veles que d’aquí a 
uns anys pot estar saturat. 

El  Sr.  Mateu  Roig,  en  contestació  al  portaveu  del  PSM,  comenta  que 
evidentment  no  estan  aquí  per  valorar  les  infrastructures  que  està  fent  el 
Govern Balear, que per cert  són moltes,  i que  ja ho  faran els ciutadans. Una 
d’aquestes  infrastructures  és  la  del Metro  i  tots  en  sortiran  beneficiats,  entre 
ells, els residents del municipi de Bunyola, per això poden estar d’enhorabona 
per aquesta infrastructura que està  fent el Govern Balear. Diu que el PSM es 
contradiu  perquè  critiquen  aquestes  infrastructures  perquè  consumeixen 
territori  i  volen  un  aparcament  per  18.000  persones  que  és  una  exageració. 
Però  ja  ha  dit  que  la  Conselleria  d’Obres  Públiques  ha  fet  expropiació  dels 
terrenys  necessaris  per  tal  de  que,  si  fes  falta,  ampliar  els  aparcaments  per 
donar  servei  a  tots  els  ciutadans que  el  vulguin emprar  independentment  del 
seu municipi de residència, i per no consumir més territori del que fa falta han 
previst  73  places.  Referent  a  les  dues  intervencions  d’EI  i  PSOE,  i  també 
agafant  el  fil  de  l’exposició  del  portaveu  d’Unió Mallorquina  que  ha dit  que  li 
hagués agradat  fer  les esmenes durant el període d’exposició pública,  vol dir 
que al Sr. Ibàñez i al Sr. Sabater que l’oportunitat de ferho la tenien ells perquè 
estan a  l’equip de govern,  i ell es una cosa de  la que es queixa  i  ja ho havia 
posat de manifest a altres intervencions perquè des de que hi ha aquest equip 
de  govern  no  s’ha  presentat  cap  projecte  dels  que  s’estan  fent  i  afecten  al 
municipi de Bunyola, per tal de presentar al∙legacions. Diu al Sr. Ibàñez que va 
tenir l’oportunitat, durant el termini d’exposició pública, de plantejar el que està 
plantejant aquí i ara està fora de lloc quan el projecte ja està fet. Comenta que 
a  anteriors  legislatures  hi  va  haver  projectes  que  afectaven  al  municipi  de 
Bunyola i es varen dur a plenari amb els informes tècnics pertinents per poder 
presentar al∙legacions. 

El Sr. Mateu Balle contesta al Sr. Mateu Roig que, en cap cas, ha demanat un 
aparcament per 18.000 persones i que no li parli de consum de territori perquè 
consumeixen més les autopistes que estan fent. A més, era el PSM el que duia 
el  projecte  del  Metro  al  seu  programa  electoral.  En  referència  al  Sr.  Ibàñez, 
comenta que la seva proposta es pot demanar però no creu que arribi. Demana 
com  queda  el  tren  de  Sóller  de  Palma  a  Son  Sardina  perquè  amb  el  Metro 
quedarà totalment desvirtuat. 

La Sra. Munar contesta que el tema del Metro no exclou el tren, és un enllaç. A 
més,  diu  que  el Sr. Mateu Balle  ha dit  que el Metro  estava  al  seu programa 
electoral, però varen estar quatre anys al Govern i no varen fer res.
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El Sr. Mateu Balle contesta que aquesta proposta es duia al programa electoral 
de Palma i que a Palma no han governat mai. 

La  Sra.  Munar  contesta  que  la  competència  és  del  Govern  però  ho  fa  amb 
col∙laboració amb  l’ajuntament de Palma perquè passa per aquell  territori.  I si 
volen  que  el Metro  arribi  a  Bunyola  que  l’ajuntament  posi  doblers  per  a  que 
arribi,  i  ho  demani  al Govern  per  a  fer  un  conveni  on  les  dues  parts  aportin 
doblers. 

El  Sr.  Sabater  explica  que  a  partir  d’un  punt  la  línia  de  Metro  anirà  per 
superfície, per tant, les dues línies aniran en paral∙lel des de la rotonda de Son 
Castelló.  Que  el  Metro  arribi  a  Bunyola  és  tan  simple  com  que  arribi  a 
Palmanyola  i  es  planteja  que,  ja  que  passa  pel  Parc  de  Tecnologies  podria 
passar pel Polígon de Ses Veles perquè tindria molts de clients potencials, i així 
descongestionaria Palma. Diu  que el  tren  de Sóller  és  turístic  i  entén que ho 
saben les persones que han renovat la concessió, a més basta veure els preus 
del  bitllets.  És  veritat  que  s’haguessin  pogut  presentar  al∙legacions  però  tots 
tenien dret a ferho com a particulars o com a grups polítics. 

El  Sr.  Ibàñez  comenta  que  aquesta  idea  és  d’Unió  Mallorquina  i  li  dóna 
l’enhorabona  i  diu  que  el  fort  del  Partit  Popular  del  Govern  són  les 
infrastructures però el fort del PP de Bunyola no ho són, i li sap greu que el PP 
de Palmanyola no hagi presentat al∙legacions a aquest projecte durant el plaç 
d’exposició pública.  I diu que el veïnats de Palmanyola estan desemparats en 
quant a infrastructures perquè totes les propostes d’infrastructures que fa el PP 
al  territori  de  l’ELM  varen  ser  projectades  per  Entesa  d’Independents.  I  la 
conclusió  és  que  l’ELM està mal  atesa en quant  a  infrastructures. Diu  que el 
PSM, PSOE i EI ha actuat en conseqüència i congruentment, i al PP li ha sabut 
greu que li hagin trepitjat l’única infrastructura que pot beneficiar a Palmanyola. 
D’altra  banda,  la  seva  idea  d’ampliació  del  Metro  ve  donada  per  l’excés  de 
zones verdes que es  té als  terrenys de Palmanyola  i  s’hauria de  fer un canvi 
d’ús en aquests terrenys. 

El Sr. Mateu Roig  contesta  a  la  intervenció del Sr. Sabater  dient  que,  com a 
particular poden presentar al∙legacions però estan parlant com a Ajuntament  i 
aquest ha de vetllar pels interessos del municipi i quan hi ha alguna cosa que 
l’efecte ha de ser el primer que doni l’oportunitat de ferho i això no ho fa. Diu 
que  fins ara hi ha hagut moltes obres que afecten a Bunyola  i aquí no s’han 
enterat. Pel  que  fa  al Sr.  Ibàñez,  li diu  que va  tenir  l’oportunitat de  presentar 
al∙legacions  al  Pla  de  Residus  quan  estava  a  l’ELM.  Referent  a  les 
infrastructures,  no  és  veritat  que  les  infrastructures  que  s’estan  fent  a 
Palmanyola  els  projectés  el  grup  d’Entesa  d’Independents.  Diu  que  tots  els 
projectes  municipals  ja  estaven  programats  pel  Govern  anterior  del  PP. 
Referent  a  les  inversions  del  Govern  del  PP,  diu  que  farà  inversions  i 
infrastructures a Palmanyola,  tal  i  com ho  fa al municipi de Bunyola. Diu que 
l’equip  de  govern  ha  de  vetllar  pels  interessos  dels  ciutadans  i,  el  cas  més 
flagrant, és la concessió del túnel de Sóller, que durant la seva exposició no es 
varen fer al∙legacions i ara els ciutadans de Bunyola han de pagar per passar 
pel  túnel, quan altres municipis, que varen presentar al∙legacions en plaç, ara 
tenen un descompte considerable. També en el cas de les variants del Pla de
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carreteres,  que  gràcies  a  al∙legacions  que  va  presentar  l’Ajuntament  de 
Bunyola, es varen incorporar dues variants al Pla, però ara que recentment hi 
ha hagut una modificació d’aquest Pla de Carreteres, no s’ha dit res sobre on 
són aquestes dues variants. 

El  Sr.  Sastre  demana  si  es  pensen  que  ell  és  un  masoquista,  diu  que  han 
vengut a parlar d’una ampliació d’un aparcament, s’ha  liat  la cosa i ell  ja està 
avorrit. Dos  i dos són quatre. Diu que ell  té més memòria històrica que el Sr. 
Ibàñez perquè la reforma de l’hotel de Palmanyola la va iniciar el Sr. Guardiola. 
Afegeix que  les zones verdes són  tabú  i no es va poder  fer allà  la  residència 
d’ancians perquè no es va poder canviar  l’ús, per  tant, demana al Sr.  Ibàñez 
que  xerri  amb  propietat  perquè  li  molesta  que  venguin  aquí  amb  aquests 
“rollos”.   Això és  intolerable, pareix que  tornam a “los  tiempos del cuplé”, s’ha 
de  fer com els marinos, babor, estribor  i  s’ha acabat,  ja està bé. Afegeix que 
contarà un chiste i demana que no consti en acta. 

El  Sr. Mateu  Balle  demana  si  votaran  la moció  d’Unió Mallorquina  tal  qual  o 
amb el que ha afegit el grup d’Entesa d’Independents. 

La Sra. Batlessa respon que es vota la moció  tal  i com l’ha presentada el Sr. 
Riera. 

Es sotmet a votació la moció presentada pel Grup Municipal d’Unió Mallorquina 
sobre la demanda de servei d’aparcament a l’estació de Metro de Son Sardina, 
i s’aprova per unanimitat. 

B.  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR 

“D.  MIGUEL  MATEU  ROIG,  D.  FRANCISCO  SASTRE  VERA,  DONYA 
CRISTINA MUNAR PRATS, D. RUBEN DE ENRIQUE LLULL I D. GABRIEL 
BATLE QUETGLAS,  regidors  del  grup municipal Partit  Popular,  d’acord  amb 
els  articles  91.4  i  97.3  del  “Reial  Decret  2568/1986”  de  28  de  novembre, 
presenten per a la seva aprovació al plenari de l’Ajuntament la següent: 

MOCIÓ 

Arran de  la  informació publicada en els mitjans de comunicació  referent a  les 
declaracions de l’equip de Govern municipal sobre la propera construcció d’un 
aparcament amb capacitat per a 300 cotxes en els terrenys de Can Gual. 
Vist  que  l’obra dels aparcaments municipals del carrer Santa Caterina Tomàs 
duen  un  considerable  retràs  i  una  important  pèrdua  de  les  subvencions 
concedides  per  les  institucions  supramunicipals  i  que,  aquest  retràs  amb 
l’execució,  resulta  totalment gravós pels Bunyolins,  ja què hauran de  fer  front 
amb  els  seus  impostos  al  pagament  dels  dobles  perduts,  a  més  de  les 
molèsties que ocasionen als veïnats dels carrers del voltant, 
Vist que el tema dels aparcaments és un dels problemes més importants que té 
el  nucli  de  Bunyola  a  on,  de  cada  vegada  hi  ha  més  llocs  en  els  que  és 
prohibeix aparcar, sense que per part de  l’Ajuntament es doni altre alternativa 
que l’amenaça de ser denunciats per mal estacionament.
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Per  tot  l’expressat  abans,  L’Ajuntament de Bunyola,  reunit  en  sessió  plenària 
de dia 7 de novembre de 2005, 

ACORDA: 

1.  Crear  una  Comissió  Especial  d’Aparcaments  formada  pels  regidors  de  la 
corporació,  encarregada  d’estudiar  aquesta  problemàtica  i  de  cercar  llocs 
alternatius  a  diferents  indrets  del  nucli  de  Bunyola  a  on  es  puguin  construir 
aparcaments per tal de donarli una solució definitiva.” 

El  Sr.  Mateu  Roig  explica  la  urgència  perquè  el  problema  dels  aparcaments 
cada vegada s’agreuja més, ells són conscients d’això i és hora de solucionar 
la  problemàtica.  Pensa  que  s’hauria  de  tenir  el  consens  de  tots  els  grups 
perquè  Bunyola  és  un  poble  difícil  i  a  lo  millor  seria  convenient  no  fer  un 
aparcament tan gros i ferne de més petits. 

La Sra. Batlessa anuncia cinc minuts de recés. 

En aquest moment, essent les 21:40 h., es du a terme un recés. I es reprèn la 
sessió a les 21:48 h. 

Es sotmet a votació la urgència de la moció presentada pel Grup Municipal el 
Partit  Popular  sobre  la  creació  d’una  Comissió  Especial  d’Aparcaments,  i 
s’aprova per unanimitat. 

El  Sr.  Mateu  Roig  afegeix  que  al  darrer  plenari  es  va  demanar  una  reunió 
informativa pel tema de les obres de l’aparcament i encara no s’ha fet, pel que 
aquesta Comissió Especial, a part de resoldre el tema de l’aparcament, també 
es podria dir com estan les obres. 

La Sra. Batlessa explica que el  fet de que hagin votat a  favor  la urgència és 
perquè  creuen  que  és  un  tema  d’urgència  sobretot  en  el  nucli  de  Bunyola  i 
Orient, però el fet que hagin sortit publicades unes declaracions no vol dir que 
l’equip de govern no pugui influir en els aparcaments i un cau per ferho són de 
les Comissions de Normes Subsidiàries, pel que aquest cau està creat i no fa 
falta crearne un altre. El fet de que hagi sortit un nombre de 300 aparcaments 
no vol dir que sigui un nombre real, per tant, no veuen la urgència de crear una 
comissió d’aparcaments. Diu que la reunió sobre les obres de l’aparcament de 
Santa Catalina Thomàs  es  farà  un pic  que es  tengui  el modificat  per  escrit  i 
presentat pel tècnics. Abans es parlaven que era l’equip de govern el que ha de 
fer les coses i que es faran més aparcaments a Can Gual ja és un fet, per tant, 
no és necessari debatre la necessitat de que hi sigui perquè ja s’ha decidit que 
hi serà. 

El  Sr.  Mateu  Roig  comenta  que,  amb  aquesta  intervenció,  es  demostra  que 
l’esperit de diàleg que prediquen s’ha quedat només en paraules, i s’ha perdut 
una  altra  oportunitat  de  donar  participació  als  grups  de  la  corporació.  Si  han 
decidit fer un altre aparcament, no ha estat fruit del diàleg. I que abans hi havia 
una Comissió d’aparcaments on es podia dialogar sobre  la conveniència dels 
aparcaments. A les Normes Subsidiàries es pot determinar la qualificació de les
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zones però amb  independentment es pot  fer  la comissió sense esperar a  les 
Normes Subsidiàries. Lamenta que s’hagi perdut l’oportunitat de que cada grup 
plantegi  la seva opinió sobre els aparcaments. Aquesta  falta de diàleg  també 
ha  passat  als  projectes  de  desestacionalització  i  per  aquest  motiu  es  varen 
perdre doblers. Creu que aquest projecte tan important s’ha de consensuar per 
tots els grups. 

La Sra. Batlessa contesta que és mentida que es faci unilateralment perquè es 
va fer una enquesta a tot el municipi de Bunyola i els ciutadans han decidit que 
es  fes a Can Gual, per  tant, no ha estat  la corporació sinó els ciutadans. No 
entrarà en el tema de la desestacionalització turística allà on, pel fet de que un 
mateix poble hagi canviat de color polític, se li ha retirat la subvenció. Diu que 
és un  tema d’urgent necessitat, que  tenen el  tenen damunt  la  taula,  i pensen 
que seria bo poder fer comissions de cada una de les coses necessàries, però 
així com la Comissió de Relacions  Institucionals s’ha demostrat que no  té raó 
de ser i tenir reunions amb l’ELM sí que són profitoses. Lo important és que no 
és unilateralment perquè es va  fer l’enquesta  i s’ha de  fer immediatament. En 
relació al tema de l’aparcament de Santa Catalina Thomàs, s’han fet reunions 
amb els veïnats per contestar a totes les preguntes. 

El Sr. Mateu Roig manifesta que aquesta decisió ha estat presa unilateralment 
pels regidors que integren l’equip de govern, i no han donat l’oportunitat al grup 
municipal  que  representa  al  nombre més  gros  dels  ciutadans del municipi  de 
Bunyola. Referent  a  la  convocatòria  de  la Conselleria  de Turisme,  diu  que  la 
Sra. Batlessa  va  negar a  participar  a  tots  els  grups  i  no  ha de  fer  amenaces 
sinó coses concretes. Que no digui que s’han canviat subvencions perquè s’ha 
canviat  el  color  polític,  perquè quan hi havia el Pacte  de Progrés  i  l’equip de 
govern anterior va anar a demanar finançament pel Polisportiu, no els va rebre, 
i una vegada haver canviat l’equip de govern de Bunyola, va signar el conveni. 
A  més,  a  l’aprovació  inicial  de  l’any  2003  del  Pla  d’Obres  i  Serveis  es  va 
aprovar  una  quantitat  i,  quan  va  canviar  l’equip  de  govern,  a  l’aprovació 
definitiva  es  va  incrementar  aquesta  quantitat.  D’altra  banda,  això  de  que  la 
Sra. Batlessa digui que les Comissions no tenen raó de ser no té sentit perquè 
el  ROF  estableix  que  es  podran  crear  comissions  especials  per  temes 
específics, i així es dóna l’oportunitat als regidors per fer diferents propostes. 

Es sotmet a votació  la moció presentada pel Grup Municipal el Partit Popular 
sobre  la  creació  d’una Comissió  Especial  d’Aparcaments,  i  s’obté  el  següent 
resultat: 

Vots a favor: 6, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP) i 
del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: 6, de la Sra. Batlessa i Srs. Ibáñez  i Martorell (EI), Sr. Sabater 
(PSIBPSOE) i Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Abstencions: cap. 

Es repeteix la votació i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 6, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP) i 
del Sr. Riera (UM).
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Vots en contra: 6, de la Sra. Batlessa i Srs. Ibáñez  i Martorell (EI), Sr. Sabater 
(PSIBPSOE) i Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Abstencions: cap. 

La Sra. Batlessa  fa valer el seu vot de qualitat, per  tant,  la proposta del Partit 
Popular no és aprovada. 

*  DESPATX URGENT I EXTRAORDINARI 

La Sra. Batlessa dóna compte de la següent proposta: 

CONVOCATÒRIA DE LA DISTINCIÓ CORNELIUS ATTICVS 2005 

Vist l’escrit de la Conselleria de Presidència i Esports de data 20 d’octubre de 
2005 (R.E. núm. 3026 de 31.10.2005) relatiu a la convocatòria de la distinció 
Cornelius Atticvs 2005 a  una vida dedicada a l’esport de les Illes Balears. 

Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Bunyola l’adopció del següent acord: 

Primer.  Proposar  el  Sr.  Damià  Seguí  Colom  com  a  candidat  a  la  Distinció 
CORNELIUS ATTICVS 2005, a una vida dedicada l’esport de les Illes Balears. 

La Sra. Batlessa explica que va arribar dia 31 d’octubre la convocatòria de la 
distinció Cornelius  Atticvs,  que  era  el  dia  que  es  feia  la  comissió  informativa 
extraordinària i com que dia 26 de novembre era el darrer dia per presentar la 
proposta, és per això que s’ha cregut convenient dur aquest tema a debat. La 
proposa de l’equip de govern és el Sr. Damià Seguí. 

Es  sotmet  a  votació  la  urgència  de  la  proposta  sobre  la  convocatòria  de  la 
distinció Cornelius Atticvs, i s’obté el següent resultat: 

Vots a  favor: 7, de  la Sra. Batlessa  i Srs.  Ibáñez    i Martorell  (EI), Sr. Sabater 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Abstencions: cap. 

Per tant, s’aprova la urgència d’aquesta proposta. 

El Sr. Mateu Roig explica que vota en contra perquè s’ha votat la urgència. Diu 
que es podria haver posat a l’ordre del dia i, a més, tenen tres setmanes per fer 
propostes i ells no han pogut  fer la seva proposta. La convocatòria acaba dia 
26  de  novembre,  pel  que  hi  ha  temps  suficient  per  convocar  un  plenari 
extraordinari. Per  tant, demana que es  retiri aquesta proposta  i doni  temps al 
seu grup per poderse reunir i fer una proposta de designar una persona. 

Es sotmet a votació la proposta del Grup Municipal del Partit Popular de retirar 
aquest punt, i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 6, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP) i 
del Sr. Riera (UM).
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Vots en contra: 6, de la Sra. Batlessa i Srs. Ibáñez  i Martorell (EI), Sr. Sabater 
(PSIBPSOE) i Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Abstencions: cap. 

Es repeteix la votació i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 6, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP) i 
del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: 6, de la Sra. Batlessa i Srs. Ibáñez  i Martorell (EI), Sr. Sabater 
(PSIBPSOE) i Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Abstencions: cap. 

La Sra. Batlessa  fa valer el seu vot de qualitat, per  tant,  la proposta del Partit 
Popular no és aprovada. 

La Sra. Munar diu que aquest punt no és de l’ordre del dia, l’expedient no està 
fet  i no els dóna temps a deliberar ni participar. S’hauria pogut posar a l’ordre 
del dia. 

La Sra. Batlessa contesta a  la Sra. Munar que  l’any passat varen  tenir  temps 
per dur la seva proposta del Sr. Palou Riera i no dugueren una sola línia. Per 
tant, aquest any s’ha considerat que s’havia de dur ara. A més,  cada vegada 
que ha demanat un comissió informal, el Partit Popular s’ha negat i, fins i tot, ha 
abandonat  la  sala  quan  ha  sabut  que  la  reunió  era  informal.  Per  tant,  els 
obliguen a haverho de fer d’aquesta manera. 

El Sr. Sabater explica que es coneix la figura del Sr. Damià Seguí per la seva 
defensa i promoció de l’esport del voleybol a Mallorca, en els anys 80 sobretot. 
A més, ell va fomentar a través d’un equip (Son Amar) aquest esport i tots han 
viscut  la  pujada  que  ha  tengut  aquest  esport  a  l’illa  de  Mallorca  quan  el  Sr. 
Damià Seguí s’ha involucrat i que actualment ha arribat a les cotes més altes, 
ja que es té un equip a la màxima categoria i quatre equips a segona categoria. 
I també és una persona capaç d’incentivar als nins en el món esportiu i ferlos 
enfora de les temptacions del carrer. 

El Sr. Mateu Roig  reitera que és una vergonya el que passa perquè es  tenia 
temps suficient per posarho a  l’ordre del dia. L’any anterior ells havien  fet  la 
proposta i és una feina de l’equip de govern completar l’expedient, cosa que no 
han pogut fer aquest any perquè s’ha fet a correcuita. Argumenta que l’equip 
de govern té unes despeses desmesurades i després no pot pagar els 60€ de 
les comissions. I si la Sra. Batlessa es descompta aquests doblers del seu sou, 
ell renunciarà a cobrar aquests 60€. Diu que els regidors del PSOE i del PSM 
consenten la manera d’actuar vergonyosa de la Sra. Batlessa cap als grups de 
l’oposició i diu que callant estan consentint aquesta vergonya, ja que es podria 
haver posat a l’ordre del dia. Això és un despreci als regidors del Partit Popular. 
Reconeix la trajectòria esportiva del Sr. Damià Seguí, però es perd l’oportunitat 
de que aquest tema surti amb el consens de tota la Corporació. 

La Sra. Munar demana si això és una proposta o què és.
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La Sra. Batlessa contesta que és un despatx urgent. 

El Sr. Sastre comenta que no està d’acord amb la manera de fer les coses de 
l’equip de govern. 

Es sotmet a votació la proposta sobre la convocatòria de la distinció Cornelius 
Atticvs, i s’obté el següent resultat: 

Vots a  favor: 6, de  la Sra. Batlessa  i Srs.  Ibáñez  i Martorell  (EI), Sr. Sabater 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 6, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP) i 
del Sr. Riera (UM). 

Per tant, la proposta és aprovada. 

8.  PRECS I PREGUNTES. 

No se’n formulen. 

En aquest moment, essent  les 22:25 hores,  la Sra. Batlessa aixeca la sessió, 
de la qual s’estén la present acta i jo com a Secretària, en don fe. 

Bunyola, 7 de novembre de 2005 

La Batlessa,  La Secretària, 

Maria Cabot Payeras  Maria del Mar Gual Bigas


